
Добрица Ћосић: Косово треба поделити
недеља, 15 јануар 2012 00:19

У ексклузивном интервјуу за наш портал, велики српски писац, Добрица Ћосић, говори о
Косову, Андрићу, стваралаштву, о писцу и политици...

  

Слажете ли се да најпотреснија сведочанства о страдању Срба нису објављена, да
су остала негде сакривена?

  

- Сигурно је да нису изречене све истине о нашем страдању, разлога за то има много,
али сам сигуран да нису. Ја не верујем да су и писци који су преживели та велика
страдања рекли своје. Уосталом, још смо близу догађајима великим, потресним. Више је
потребно неко време да прође, да се ти догађаји искристалишу за неке уметничке слике.
Потребно је и велико време да прође за велику истину...

  

Да ли сте се некад нашли на раскршћу, безизлазу?

  

- Нисам видео излаз у свим ситуацијама мучења за правду. То је та мука у нашем занату.
Морате да пишете оно што је најбоље, да имате осећај да може да буде и боље, да може
другачије, стваралачки и јесте стварати дело.

  

Да ли је писцима место у политици?
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- Ако су уверени да неко добро могу да учине свом народу и за своју културу, нека се
увек ангажују, али нека то буде резултат слободне воље. Писац не сме никог и ничег да
се плаши.

  

И даље сте за поделу Косова?

  

- Ја сам о подели Косова много писао и говорио, и ви знате моје мишљење и да га нисам
променио, остао сам на свом сталном уверењу - Косово треба поделити!

  

Да ли ће неко од присутних писаца на књижевној сцени Србије добити Нобелову
награду?

  

- Неће нико!

  

Добитник сте признања Академије „Иво Андрић“ за животно дело...

  

- Ја сам већ рекао да је тај човек донео највећу славу, највеће признање српском језику
и српској књизи и ми смо дужни да чувамо то памћење на њега и његово дело да
читамо.

  

(Славица Јовановић, Српске новине)
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